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dr. Apáti István
országgyűlési képviselő

Szóbeli kérdé s

Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az
Agrárminisztériumot vezető miniszterhez

„Mikor szólal meg a vészcsengő? Mikor veszik észre, hogy az egyre nagyob b
munkaerőhiány végképp tönkreteszi a családi gazdaságokat? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom !

Tisztelt Miniszter Úr !

Magyarország jobban teljesít! Gyakran hallhatjuk ezt a propaganda szöveget a kormánypárt i

képviselőktől, a miniszterektő l, de még magától a miniszterelnöktől ,is . Önök szeretik a

gazdasági mutatók javulását saját sikerként elkönyvelni, miközben a forintgyengülésért, a z

üzemanyagok árának emelkedéséért, vagy a munkaer őhiányért semmilyen felel ősséget nem

vállalnak .

Utóbbi probléma különösen érzékenyen érinti a fideszes oligarchák által ural t

mezőgazdaságot . Nem lehet fejl ődésről beszélni egy olyan ágazatban, amelyet egyre kevésb é

választanak a fiatalok, ahol a szakoktatást folyamatosan centralizálják, ahol egy állam i

földprivatizációban a legnagyobb nyertesek a Fideszhez közel álló m űkörmösök és kóklerek.



A közmunkaprogram ésszerűbb megszervezésével könnyen orvosolni lehetne a

munkaerőhiányt. A program azonban jelenleg komoly hiányosságokkal küzd . Félreértés ne

essék, nem mondom, hogy nincs szükség a közmunkára, azt viszont ki merem jelenteni, hogy

lényegesen rugalmasabbá kellene tenni a közmunka és a mez őgazdasági (idény)munka közötti

átjárást . Így elérhetővé válna, hogy elsősorban ne a foglalkoztatási ráta kozmetikázás i

eszköze, hanem a gazdasági növekedés egyik eleme legyen .

A keleti megyékben az a furcsa helyzet állt el ő, hogy a munkaerőhiány és a munkanélküliség

egyszerre van jelen . Szabolcs megyében a foglalkoztatási arány 2017-ben 56,7 százalék volt ,

amelyben jelentős mértékben benne vannak a közmunkások is . A munkanélküliségi ráta a

tavalyi évben itt volt a legmagasabb, 8 .5 százalék. Ahogyan Budapest és Borsod megy e

mellett a munkaerőhiány is itt okozza a legnagyobb problémát . Szüreti időszakban mindez

hatványozottan jelentkezik. Éppen erre jelenthetne megoldást ösztönz ő és/vagy kötelező

elemek beépítésével a közmunkások fizetés nélküli szabadságolási lehet őségeinek sokkal

hatékonyabb kihasználása . Jól járna a közmunkás, hiszen a közmunkás bérnél jóval nagyob b

fizetést vihetne haza. Jól járnának a kis- és közepes családi gazdaságok is, hiszen biztosítv a

lenne számukra a munkaerő . Végezetül jól járna az állam is, hiszen a közmunkások

számottevő részét sikerülne visszavezetni a munkaerőpiacra. Azonban . mindeddig politika i

haszonszerzésb ől, szavazatmaximálási hátsó szándékok miatt nem mertek érdemben

hozzányúlni ehhez a kérdéshez .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt .Miniszter Urat, hogy milyen stratégiáva l

rendelkezik a Kormány a mezőgazdasági munkaerőhiány megszüntetésére ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2018 . július 3 .

Tisztelettel,
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